
Protokół nr 2/17 z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy odbytego w dniu 28 marca 2017 r.  strona 1 

 

SA.0012.3.2.2017 

 

Protokół nr 2/17 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy odbytego w dniu 28 marca 2017 r. 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Karol 

Lipowczan. Przewodniczący o godz. 15
00

 otworzył posiedzenie i po powitaniu członków 

Komisji oraz gości oświadczył, iż w posiedzeniu uczestniczy siedmiu członków Komisji, 

co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecni radni: Aleksandra Chmiel 

i Leonard Musioł. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Radni jednogłośnie przyjęli otrzymany wraz z zawiadomieniem porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

2. Informacja Izby Rolniczej na temat stanu rolnictwa w Gminie Goleszów oraz 

programów pomocowych. 

3. Informacja na temat działalności kół łowieckich. 

4. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2017 rok oraz zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2017-2023. 

5. Fundusz sołecki na  2018 rok. 

6. Opiniowanie projektów uchwał.  

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy w dniu 27 lutego 2017 r. został 

przekazany członkom Komisji w formie elektronicznej. Wobec braku uwag, Przewodniczący 

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. Protokół nr 1/17 z 27 lutego 2017 r. został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.2. Informacja Izby Rolniczej na temat stanu rolnictwa w Gminie Goleszów oraz 

programów pomocowych. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że pisemna informacja od przedstawiciela Rady 

Powiatowej Śląskiej Izby Rolniczej zostanie przekazana do Biura Rady w późniejszym 

terminie. 

Informacje na temat dostępnych programów pomocowych dla gospodarstw rolnych 

przedstawił doradca z Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Cieszynie - Pan 

Krystian Kamieniorz. Doradca poinformował również o możliwości składania w LGD 

„Cieszyńska Kraina” wniosków na dofinasowanie podjęcia i rozwinięcia działalności 

gospodarczej przez osoby ubezpieczone w ZUS-ie z terenów wiejskich, a także 

o udostępnionej na stronie ARiMR platformie przetargowej, na której rolnicy będą 

zamieszczać zapytania ofertowe na zakup maszyn rolniczych, czy wykonanie robót 

budowlanych. 

Komisja zapoznała się z informacją na temat programów pomocowych dla rolników. 
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Ad.3. Informacja na temat działalności kół łowieckich. 

Informacji na temat działalności kół łowieckich na terenie Gminy Goleszów udzielił Pan 

Dariusz Sikora z Koła Łowieckiego „Bażant” oraz Pan Bogusław Konecki z Koła 

Łowieckiego „Hubertus” .  

Przekazane zostały informacje o realizacji planów łowieckich, ilości wykonanych odstrzałów 

zwierzyny, a także o  planowanych zmianach w szacowaniu szkód i wypłatach odszkodowań. 

Komisja zapoznała się z informacją na temat działalności kół łowieckich na terenie 

Gminy Goleszów. 

 

Ad.4. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2017 rok oraz zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2017-2023. 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2017 rok (projekt 

SA.0006.26.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka przedstawiła proponowane zmiany w budżecie. Skarbnik 

poinformowała, że wprowadzone zmiany i korekty podyktowane były głównie rozliczeniem 

roku poprzedniego, zwiększonymi wpływami z podatku od nieruchomości oraz uzyskaną 

informacją z ministerstwa finansów o kwocie subwencji ogólnej z budżetu państwa 

i wysokości wpływów  z podatków dochodowych stanowiących dochód budżetu państwa. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar uzupełnił, że dzięki zwiększonym dochodom, można było 

wprowadzić nowe zadania, wynikające z bieżących potrzeb, a także te, które były 

wnioskowane do budżetu, jednak na etapie planowania budżetu zostały odrzucone.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 6 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na 

lata 2017-2023 (projekt SA.0006.27.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka poinformowała o wprowadzonych zmianach w załącznikach do 

uchwały, które są konsekwencją zmian w Uchwale Budżetowej. Poinformowała również 

o wprowadzonych nowych przedsięwzięciach dotyczących ul. Stromej w Puńcowie. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 6 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Ad.5. Fundusz sołecki na  2018 rok. 

Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2018 (projekt 

SA.0006.25.2017) - projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wójt przedstawił uzasadnienie przedstawionej w projekcie uchwały propozycji 

o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego w budżecie Gminy na rok 2018. 

W ub. roku została podjęta decyzja o opracowaniu programu będącego substytutem funduszu 

sołeckiego, który będzie określał zasady podziału środków na realizację inicjatyw 
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mieszkańców. Wójt przypomniał, że w budżecie Gminy na 2017 rok zostały zabezpieczone 

środki w wys. 100 tys. zł na wydatki majątkowe realizowane w ramach inicjatyw lokalnych. 

Następnie poinformował, że w związku z brakiem delegacji ustawowej upoważniającej radę 

gminy do utworzenia takiego programu, środki te będą mogły być wydatkowane zgodnie 

z uchwałą nr 59/2011 z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie określenia trybu i szczegółowych 

kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

Wójt uważa że zaproponowane rozwiązanie realizacji przedsięwzięć mieszkańców będzie 

proceduralnie prostsze, niż w oparciu o fundusz sołecki. Poinformował również, że sołectwa 

już mogą składać wnioski o realizację zadania w ramach inicjatywy lokalnej, następnie 

przedstawił warunki, jakie muszą spełniać wnioskowane zadania.  

Wójt zaproponował szczegółowe omówienie tego tematu na wspólnym spotkaniu sołtysów 

i radnych. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 

Przewodniczący przekazał, że niektórzy sołtysi są rozgoryczeni, gdyż, oprócz 

zagwarantowanych 100 tys. zł w budżecie, nie mają żadnej informacji na temat możliwości 

składania wniosków, na realizację jakich zadań i za jaką kwotę. Przewodniczący Komisji 

przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie - poinformował, że jest przeciwny tej propozycji 

i uważa, że należy dać sołtysom „wędkę” w postaci funduszu sołeckiego. 

Radny Janusz Kożdoń uważa, że należy w roku 2018 pozostać przy takim rozwiązaniu, aby 

każde z sołectw miało szansę na realizację zadania w ramach inicjatywy lokalnej. W związku 

z tym proponuje niewyodrębnianie funduszu sołeckiego na 2018 rok. 

Wójt poinformował, że niektórzy sołtysi już mają przygotowane propozycje zadań. Uważa, że 

to zaproponowane prostsze rozwiązanie będzie „wędką”, która pokaże na ile sołectwa są 

otwarte i chętne na realizację zadań w ramach ewentualnego funduszu sołeckiego. Wójt 

zwrócił uwagę, że to od aktywności mieszkańców poszczególnych sołectw zależeć będzie ile, 

i które sołectwa skorzystają w danym roku z możliwości dofinasowania zadań. W odpowiedzi 

na pytanie radnej Beaty Chruszcz, wyjaśnił dlaczego składanie wniosków i rozdysponowanie 

środków na inicjatywy mieszkańców zgodnie z przedstawioną propozycją jest prostsze od 

procedury określonej w ustawie o funduszu sołeckim. Poinformował również, że jeśli 

zaproponowane rozwiązanie się sprawdzi, to w przyszłorocznym budżecie będzie można 

próbować zwiększyć środki na inicjatywy lokalne. 

Na koniec dyskusji poruszona została kwestia oceny i wyboru wniosków, radni zwrócili 

uwagę na brak  zasad rozpatrywania wniosków.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 4 głosami „za”, przy 2 głosach 

”przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Ad.6. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Goleszów (projekt SA.0006.22.2017) - projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Danuta Tomiczek 

poinformowała o konieczności wprowadzenia korekty zapisów w przedłożonym projekcie 

uchwały, w związku z tym przed sesją zostanie radnym przekazany projekt ww. uchwały 

z autopoprawką. 
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Inspektor ds. gospodarki odpadami Aleksandra Słupska poinformowała, że zmiany 

w regulaminach zostały wprowadzone w związku z sugestiami organu nadzoru. Następnie 

Inspektor szczegółowo omówiła poszczególne zmiany. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

7 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

2) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (projekt SA.0006.23.2017) - projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami Aleksandra Słupska przedstawiła wprowadzone zmiany. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

7 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 
 

3) Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt (projekt SA.0006.24.2017) - projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Inspektor ds. ochrony przyrody Jerzy Sikora omówił projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

7 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad.7. Sprawy bieżące. 

Radny Janusz Kożdoń poprosił o ustalenie terminu wspólnego spotkania radnych i sołtysów 

w sprawie wniosków o realizację zadań w ramach inicjatyw lokalnych. 

Wójt zaproponował spotkanie w dniu 5 kwietnia 2017 r. o godz. 15
00

. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zamknął 

posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:           PRZEWODNICZĄCY 

Aneta Sikora                 Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy  

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

                 Karol Lipowczan 


